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Protokół  

z X Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 26 października 2015 r. 

Posiedzenie X Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram X Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: Panią Wójt, Kierownika 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kwidzynie Adama Żądłowskiego,  radnych, sołtysów oraz 

przybyłych mieszkańców gminy Sadlinki. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 12 radnych, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad (lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Wojciech Berent odczytał porządek obrad bez pktu 5 i 6 

(zgodnie   z uzgodnieniami na komisjach wspólnych rady gminy). 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Kierownika Biura Powiatowego Ośrodka Doradztwa Rolniczego             

w Kwidzynie. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr V/31/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia         

31 marca 2015 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sadlinki w 2015 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Sadlinki stanowiących własność Gminy Sadlinki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

kolejnych umów dzierżawy nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie 

komunalne na okres 3 lat. 

8. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XVI/127/2012 Rady Gminy Sadlinki z dnia 

22 listopada 2012 roku w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy. 

Ad. 2. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – zaprosił do mównicy Pana Adama Żądłowskiego – 

Kierownika  Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kwidzynie. 

A. Żądłowski – kierownik ODR – podziękował za zaproszenie, omówił problemy dotyczące 

suszy. Nadmienił, że na ponad 200 wniosków złożonych przez rolników z terenu gminy 

Sadlinki 50 rozpatrzono pozytywnie. Wyjaśnił również jaki był sposób przeliczania. Uznano, 

że klęska jest wtedy, gdy pow. 30% uległo wysuszeniu, dlatego dużo osób nie  

zakwalifikowało się. Minister Sawicki kazał naliczać koszty zakupu pasz. Wskazał, że 
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komisja bardzo się napracowała, efektów brak. Ze zdziwieniem stwierdził, że gm. Sadlinki 

miała najwięcej wniosków. Dodał, że gm. Ryjewo miało 40 wniosków, Gardeja niewiele 

więcej,  Prabuty 60 a Sadlinki ponad 200. Opowiedział o pozyskiwaniu środków z PROW –u. 

Wyjaśnił, że młodzi rolnicy również składali wnioski ale niestety żaden się nie 

zakwalifikował. W telewizji ciągle mówią, że można pozyskać środki    a tak naprawdę nie 

ma szans. Taki młody człowiek musi mieć 40 ha ziemi. Ze starego PROWU- u można było 

łatwiej wziąć. Dodał także, że serdecznie zaprasza do kwidzyńskiego ODR-u, ponieważ 

tworzą przyjazne biuro dla rolników. Wspomniał także, że jeśli będzie susza, nie będzie masy 

organicznej, będzie źle. Pogłębia się  odczuwanie niedoboru wody na plonowanie. Przekazał 

również informacje dot. produkcji zwierzęcej. 

J. Gutmański – radny – gwoli wyjaśnienia, dlaczego pan mówi, że taka gmina, chciałbym 

podziękować pracownikowi Urzędu Gminy w Sadlinkach za to, że zwrócił się  do Wojewody 

z pismem do instytucji melioracji użytków rolnych. Proponuję, żeby wprowadzić pomiary 

opadów. Zwracamy się z prośbą  do Puław, nie mają oddziałów terenowych                              

i występują niejasności, wprowadzające ludzi w błąd.   Obiecuje się złote góry na początku a 

nie ma efektów. 

 M. Tadejewski – radny – gm. Sadlinki to jest typowy mikroklimat, tu jest taka niecka. 

J. Piskor – radny – cieszę się, że p. Adam naświetlił nam wszystkie programy. P. Tereska 

Wilkowska jest specjalistką od szacowania szkód. Wojewoda nie ma rozeznania, jaki jest 

rozmiar suszy. 

G. Kopecki – radny – w województwie kujawsko – pomorskim ogłoszona była klęska suszy 

a nasza gmina nie jest objęta, bo inne województwo. 

A. Gędłek – radna – od kiedy wejdzie program dotyczący wsparcia rolników, domowników 

lub współmałżonków rolników rozpoczynających działalność pozarolniczą lub prowadzących 

tą działalność? 

E. Krajewska – Wójt – ja mówiłam na komisjach, co było szacowane na terenie naszej 

gminy – warzywa i rośliny strączkowe i kukurydza. Pan Krzemień wyłączony był ze swojej 

pracy ponad miesiąc. Panie kierowniku, my jako wójtowie jesteśmy skłonni przekazać 

przewodnictwo komisji pracownikom ODR-u. To powinni robić pracownicy ODR-u. Rolnicy 

na pewno liczyli na większą pomoc. Stan wody w Polsce jest bardzo niski. Rolnicy pomocy 

oczekują od gminy i będą oczekiwać tylko od gminy, bo tak zawsze jest. Proszę kierownika o 

wyrozumiałość. 

A. Żądłowski – kierownik ODR – jeśli chodzi o stację meteorologiczną – w każdym 

powiecie stworzyliśmy sieć gospodarstw monitorujących patogeny czyli choroby, szkodniki 

w oparciu o trzy gospodarstwa w powiecie. ODR nie zrobi wszystkiego, dwoje ludzi 

odchodzi, mamy bardzo niskie pensje, wiemy, że gminie trzeba pomóc, jesteśmy od pomocy. 

Odpowiadając pani (Gędłek) o funduszach do działalności pozarolniczej – w 2016 r. ma 

wejść ta kwestia w oparciu o rachunkowość, zaplanowanie działalności pozarolniczej ale 

musi być domownik zarejestrowany w KRUS – e. Kwota dla takiego rolnika to jest 100.000 

zł. 

G. Kopecki – radny – gmina Wełcz a nasza gmina – mamy jednakowe   gleby. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował p. Żądłowskiemu za przybycie                  

i udzielenie wyczerpujących wypowiedzi. 
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Ad. 3. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – skierował pytania do P. Wójt – zbliża się okres 

zimowy, jak to wygląda w naszej gminie, czy są wyznaczone osoby i czy będzie ogłoszony 

przetarg na zimowe utrzymanie dróg? Czy Urząd Gminy Sadlinki interweniował u zarządcy 

drogi w sprawie odwodnienia przy stacji paliw? Kiedy będzie przegląd tej drogi? 

M. Tadejewski – radny – proszę ponownie o lampę przed szkołą w Nebrowie Wielkim. 

Ad. 4. 

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 5. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję w związku z podjęciem uchwały w 

sprawie zmiany uchwały dotyczącej programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. 

Osób chętnych do dyskusji nie było. 

L. Ramza – Dudek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytała uchwałę Nr X/65/2015 

Rady Gminy Sadlinki o zmianie uchwały Nr V/31/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia             

31 marca 2015 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sadlinki w 2015 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, 1 radny 

wstrzymał się od głosu, w związku z czym uchwała została podjęta. 

Ad. 6.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Sadlinki 

stanowiących własność Gminy Sadlinki. 

Osób chętnych do dyskusji nie było. 

L. Ramza – Dudek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytała uchwałę Nr X/66/2015 

Rady Gminy Sadlinki  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Sadlinki stanowiących własność Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku z 

czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

E. Krajewska – Wójt – skupiłam się na działkach i nie zauważyłam, że  w treści powinno 

być dodane „ z dotychczasowymi dzierżawcami na okres 3 lat”. 

L. Ramza – Dudek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytała uchwałę Nr X/67/2015 

Rady Gminy Sadlinki w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych 

umów dzierżawy nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 

3 lat. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku z 

czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – przedstawił kolejną uchwałę  i otworzył dyskusję. 

Osób chętnych do dyskusji nie było. 

L. Ramza – Dudek – Z-ca Przewodniczącego Rady – odczytała uchwałę Nr X/68/2015 

Rady Gminy Sadlinki  o zmianie uchwały Nr XVI/127/2012  Rady Gminy Sadlinki z dnia    

22 listopada 2012 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9. 

Za przyjęciem protokołu z obrad IX Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 12 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 10.  

E. Krajewska – Wójt – jeżeli chodzi o lampę w Nebrowie Wielkim, to pozwolicie państwo, 

że na razie pozostawię to bez odpowiedzi. Natomiast, jeżeli chodzi o wodę deszczową, to 

niestety tak działają studnie chłonne, stopniowo wchłaniają wodę. Tam nie ma odpływu do 

innych studni, takie jest rozwiązanie.  

Zimowe utrzymanie – my nie organizujemy przetargu na zimowe utrzymanie, musielibyśmy 

wpisać w przetargu gotowość a to są koszty. Mamy swój sprzęt, pracownicy interwencyjni. 

Korzystamy też z pomocy osób, które mają ciężki sprzęt. Chciałam uczulić na to, że w 

okresie zimy i  opadów śniegu otrzymujemy mnóstwo telefonów odnośnie odśnieżania, 

proszę zrozumieć, że trudno jest w jednym momencie  wszystkie zadania wykonać. 

Odśnieżamy drogi najważniejsze. Angażujemy ludzi od wczesnych godzin rannych. Kiedyś, 

jeżeli chodzi o drogi gminne ludzie sami sobie odśnieżali. Wspólnymi siłami, jeżeli chodzi o 

utrzymanie,  musimy to zrobić, żeby przetrwać ten trudny okres. Myślę, że na państwa też 

można liczyć. Mieszkańcy chodniki powinni sami przy swojej posesji odśnieżyć. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – P. Wójt, jeśli podejmowaliśmy uchwałę o przekazaniu 

środków do Urzędu Marszałkowskiego dot. remontu tej drogi, to priorytetem naszym było 

aby woda była odprowadzana. Droga jest fajna ale  ta kałuża teraz jest o wiele gorsza, niż 

wcześniej. Chciałbym zaproponować takie  rozwiązanie aby wodę odprowadzać do parku. 

E. Krajewska – Wójt – studzienki są na trójkącie i odprowadzają wodę. Proszę pokazać mi, 

czy zawsze, wszędzie wszystkie studzienki odprowadzają wodę. Polecę pracownikowi 

sprawdzenie, jak długo ta woda zalega, nie miałam takich sygnałów do tej pory, zwrócę na to 

uwagę. 

M. Zdankiewicz – radny – radzę sprawdzić drożność przy pomocy pracowników 

interwencyjnych. 
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W. Berent – Przewodniczący Rady – myślę, że są ludzie, którzy są za to odpowiedzialni, 

mają troszkę wiedzy i niech to ocenią. Tak jak P. Wójt zaproponowała przyjrzymy się temu 

problemowi. 

J. Gutmański – radny -  proszę o sprawdzenie zalegania wody koło pana Kiliszka. 

E. Krajewska – Wójt – źle jest wyprofilowana droga, woda zalega tylko w tej niecce, 

zwrócę na to uwagę projektantowi. Przy intensywnych opadach nie ma takiej możliwości aby 

nie zalegała woda. 

M. Zdankiewicz – radny – droga nr 532 przez pracowników przekopana, zrobione rowki, 

gdzie woda spływa - w stronę Gardei pracownicy łopatami załatwili  sprawę. 

Ad. 11. 

M. Tadejewski – radny – my z P. sołtys w Nebrowie, może P. sołtys się wypowie. 

A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – w Nebrowie lampy w stronę szkoły są za gęsto, można by 

je „rozrzedzić” do szkoły i przywiesić te lampy koło szkoły, tam są bardzo wskazane. 

Tabliczki z numerami domów są źle napisane.  W Nebrowie Wielkim są dwie ulice, nie ma 

nazwy ulic a są wskazane tylko numery. 

E. Krajewska – Wójt – wszystko jest robione zgodnie z projektem, jeśli chcielibyśmy to 

zmienić to trzeba zrobić nowy projekt, co to znaczy przewieszenie lamp? 

A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – przebudowa linii – był problem z zawieszeniem lamp. W 

zeszłym roku była budowana nowa linia i ktoś chyba nie dopatrzył aby przy szkole nie było 

lamp. Oświetlany jest rów a przy szkole jest ciemno. 

E. Krajewska – Wójt – dlaczego nie mówiliście o tym od razu? 

M. Tadejewski – radny – myślimy po gospodarsku, tak dużo lamp. 

A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – bo tam jest aleja gwiazd. 

E. Krajewska – Wójt – proszę ten problem omówić z mieszkańcami. 

A. Michalska – radna – mieszkańcy bloku w Okrągłej Łące proszą o ustawienie przystanku 

szkolnego między rozjazdem na Gardeję a blokami w Okrągłej Łące. 

E. Krajewska – Wójt – w zeszłym roku z dyrektorem było ustalane a państwo znowu 

mówicie o nowym przystanku. Nie może być tak, że co pół roku ktoś chce następny 

przystanek przy drogach powiatowych i wojewódzkich. Trzeba czekać bardzo długo, to nie 

jest tak, że piszemy i wszyscy się zgadzają. Bardzo długo czekaliśmy na zgodę w Białkach. 

A. Michalska – radna – mieszkańcy bloku  proszą o lustro koło Kożyczkowskich na zakręcie 

przy drodze na Wełcz. 

M. Bryl – sołtys – w Rusinowie  pojawił się przystanek, ten przystanek jest niebezpieczny, na 

zakręcie, nie wiadomo skąd się pojawił. Lepiej byłoby go zabrać albo go przenieść. Tam jest 

lampa koło p. Klaka i tam spełniałby swoją rolę.  Na drodze od Pabiana do Formeli Darka 

ktoś robi rajd, wyścigi, najczęściej w godzinach rannych.  Może postawić znak ograniczenie 

prędkości, może to by było adekwatne do ukarania. 
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E. Krajewska – Wójt – policja niech patroluje i ukarze a nie zgania na gminę, bo to nie 

chodzi o kolejną tablicę, nikt nie będzie tego respektował. Państwo chyba nie wiecie, kto tam 

jeździ. Proszę zgłaszać nazwiska i częściej na policję. 

M. Bryl – sołtys – co do przystanku, to proszę złożyć wniosek,  na zakręcie od drugiego 

przystanku ok. 250 m stoi następny przystanek. Można by było przenieść bo i tak się 

zatrzymuje. 

S. Stromecka – sołtys – prosiłabym o naprawienie drogi w stronę P. Pietryka. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – chciałbym zwrócić się do przewodniczącej  komisji 

oświaty o zorganizowanie posiedzenia komisji w wiadomej sprawie i o zaproszenie mnie na 

tą komisję. Kogo zapraszamy na kolejną sesję? 

Propozycji ze strony wójta, radnych ani sołtysów odnośnie zaproszenia na następną sesję nie 

było. 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady o godzinie 17
15

 zamknął obrady X Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Protokołowała 

Brygida Formela 

 

 

 

  

 


